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      CONSILIUL JUDEŢEAN CONSTANŢA     

 

 

Nr.8571/01.04.2019 

 

 

 

 

 

PROCES VERBAL 

 

 

Încheiat astăzi  29.03.2019  la ședința ordinară a 

Consiliului Județean Constanța 

 

 

 Şedinţa ordinară a fost convocată de către Domnul Țuțuianu Marius Horia - 

Președinte al Consiliului Județean Constanța, astăzi, 29.03.2019, ora 13.00,  în Sala 

,,Remus Opreanu” din cadrul Palatului Administrativ – Consiliul Judeţean 

Constanţa, în conformitate cu prevederile art.94, alin.1 şi 3 din Legea  nr.215/2001,  

privind administraţia publică locală. 

 

 La sedinţă participă: domnul Țuțuianu Marius Horia - Președintele Consiliului 

Județean Constanța, domnul Palaz Claudiu-Iorga - Vicepreşedinte al Consiliului 

Judeţean Constanţa, doamna Belu Mariana - Secretarul Județului Constanța, 

consilieri judeţeni, managerii instituțiilor subordonate Consiliului Județean 

Constanța, directorii direcţiilor de specialitate din aparatul propriu al Consiliului 

Judeţean Constanţa. 

 De asemenea, în sală, sunt prezenți reprezentanți mass media.  

 Lipsesc următorii consilieri județeni: domnul Learciu Dumitru Daniel, 

domnul Bola Bogdan Alexandru, domnul Ciobanu Cosmin, doamna Nedelcu 

Sabrina Maria și doamna Bercaru Nicoleta.  

 

 

X 

 

Ordinea de zi: 
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1.  Proiect de hotărâre  privind revocarea Hotărârii Consiliului Judeţean Constanţa 

nr.42/28.02.2019 şi a Hotărârii Consiliului Judeţean Constanţa nr.43/28.02.2019. 

Iniţiator : Preşedinte: Ţuţuianu Marius Horia 

 

2.  Proiect de hotărâre  privind aprobarea Protocolului cu S.C.Tracon SRL Brăila în 

vederea integrării infrastructurii deţinute de aceasta în cadrul Sistemului de 

Management Integrat al Deşeurilor în judeţul Constanţa. 

Iniţiator : Preşedinte: Ţuţuianu Marius Horia 

 

3. Proiect de hotărâre  privind aprobarea Protocolului cu S.C. Iridex Group 

Salubrizare SRL Costineşti în vederea integrării infrastructurii deţinute de aceasta în 

cadrul Sistemului de Management Integrat al Deşeurilor în judeţul Constanţa. 

Iniţiator : Preşedinte: Ţuţuianu Marius Horia 

 

4.  Proiect de hotărâre  privind aprobarea proiectului „Venus – Împreună pentru o 

viaţă în siguranţă!”,  a acordului de parteneriat cu Autoritatea Naţională pentru 

Egalitate de Şanse între Femei şi Bărbaţi şi a bugetului acestuia”. 

Iniţiator : Preşedinte: Ţuţuianu Marius Horia 

 

5.  Proiect de hotărâre privind aprobarea demarării de către D.G.A.S.P.C Constanţa 

a procesului de dezinstituţionalizare a copiilor aflaţi în Centrul de Plasament 

Antonio şi asigurarea tranziţiei îngrijirii acestora în comunitate prin Programul 

Operaţional Regional – Axa prioritară 8,  Obiectivul specific  8.3 – „Creşterea 

gradului de acoperire cu servicii sociale”, Operaţiunea C „grup vulnerabil copii”. 

Iniţiator : Preşedinte: Ţuţuianu Marius Horia 

 

6.  Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârilor Consiliului Judeţean Constanţa 

nr.206/2018, nr.207/2018 şi nr. 208/2018 privind proiectul „Reabilitarea energetică 

a clădirilor Centrului de Îngrijire şi Asistenţă Poarta Albă”. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

 

7. Proiect de hotărâre pentru modificarea Anexei nr.2 la HCJC nr.254/03.12.2014 

privind repartizarea spaţiilor cu destinaţia de birouri, precum şi a locuinţelor de 

serviciu din imobilul bloc L4, situat în Municipiul Constanţa, Al. Magnoliei nr.2, 

aprobarea criteriilor de repartizare, a chiriei, precum şi a contractului de închiriere.  

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 
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8. Proiect de hotărâre privind darea în folosinţă gratuită Inspectoratului Şcolar 

Judeţean Constanţa a Sălii de expoziţie din Pavilionul Expoziţional Constanţa, în 

data de 12 aprilie 2019 pentru desfăşurarea „Târgului Ofertelor Educaţionale”.  

Iniţiator : Vicepreşedinte : Palaz Claudiu Iorga 

 

9. Proiect de hotărâre privind darea în folosinţă gratuită Direcţiei Judeţene pentru 

Sport şi Tineret Constanţa a Sălii de expoziţie şi a parcării laterale din Pavilionul 

Expoziţional Constanţa, în perioada 17-19 mai 2019 pentru desfăşurarea primei 

ediţii a Târgului de Oferte Educaţionale pentru Petrecerea Timpului Liber din cadrul 

proiectului „Să Ne Cunoaştem, Educaţie, Sport şi Sponsori”. 

Iniţiator : Vicepreşedinte : Palaz Claudiu Iorga 

 

10.  Proiect de hotărâre privind darea în folosinţă gratuită Federaţiei Române de Şah 

a Sălii de expoziţie din Pavilionul Expoziţional Constanţa, în perioada 30 mai – 09 

iunie 2019 pentru desfăşurarea „Campiona-tului European de Şah Şcolar” şi a sălii 

de ceremonii în data de 2 iunie 2019 pentru desfăşurarea conferinţei internaţionale 

„Educaţie prin Şah”. 

Iniţiator : Vicepreşedinte : Palaz Claudiu Iorga 

 

11.  Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea structurii organizatorice 

a Spitalului Clinic Judeţean de Urgenţă „Sf.Apostol Andrei” Constanţa. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

12. Proiect de hotărâre privind acordarea unui ajutor financiar domnului Apetrei Ioan 

pentru minora Apetrei Alexandra-Maria. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

13. Proiect de hotărâre privind acordarea unui ajutor financiar doamnei Răileanu 

Andreea. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

14. Proiect de hotărâre privind acordarea unui ajutor financiar doamnei Cojocaru 

Mădălina. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

15. Proiect de hotărâre privind modificarea HCJ Constanţa 24/30.01.2019 privind 

aprobarea comisiei de organizare şi desfăşurare a evaluării anuale a managerului 

Teatrului de Stat Constanţa pentru anul 2018. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 
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16. Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea Anexei nr.6 din Hotărârea 

Consiliului Judeţean Constanţa nr. 25/2019 privind stabilirea unor tarife, taxe şi taxe 

speciale pentru anul 2019. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

17. Proiect de hotărâre privind aprobarea rezultatului evaluării anuale a 

managementului doamnei Păuleanu Doina, director la Muzeul de Artă Constanţa. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

18. Proiect de hotărâre privind aprobarea rezultatului evaluării anuale a 

managementului domnului Colesniuc Sorin Marcel, director la Muzeul de Istorie 

Naţională şi Arheologie Constanţa. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

19. Proiect de hotărâre privind aprobarea rezultatului evaluării anuale a 

managementului domnului Stan Romică, director la Teatrul pentru Copii şi Tineret 

Constanţa „Căluţul de Mare” Constanţa. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

20. RETRAS Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de Organizare 

şi Funcţionare pentru Teatrul de Stat Constanţa. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

21. Proiect de hotărâre privind  aprobarea încheierii unui contract de servicii de 

asistare, consiliere şi reprezentare juridică a Direcţiei de Pază a Judeţului Constanţa 

şi împuternicirea conducerii pentru semnarea acestui contract. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

22. Proiect de hotărâre privind aprobarea Acordului de parteneriat dintre Consiliul 

Judeţean Constanţa şi Institutul Naţional de Cercetări Economice „Costin 

C.Kiriţescu” din cadrul Academiei Române pentru organizarea Şcolii de vară 

„Nicholas Georgescu-Roegen”.  

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

__________________________________________________________________ 

 

23. Proiect de hotărâre privind numirea unui membru în Consiliul de Administraţie 

al Casei Judeţene de Asigurări de Sănătate Constanţa. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 
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24. Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului Judeţean Constanţa 

nr.126/2018. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

25. Proiect de hotărâre privind încetarea dreptului de administrare constituit în 

favoarea Muzeului de Istorie Naţională şi Arheologie Constanţa asupra unui bun 

imobil (teren), proprietate publică a Judeţului Constanţa, situat în Oraş Murfatlar, 

judeţul Constanţa. 

Iniţiator : Vicepreşedinte : Palaz Claudiu Iorga 

 

26. Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării unor bunuri imobile din domeniul 

public al UAT Comuna Băneasa în domeniul public al Judeţului Constanţa, în 

vederea construirii a 4 locuinţe protejate şi a unui Centru de zi. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

27. Proiect de hotărâre pentru modificarea HCJC nr.320/19.10.2018 privind 

încetarea dreptului de administrare al Spitalului Clinic de Urgenţă Sfântul Apostol 

Andrei Constanţa asupra unor bunuri imobile ce aparţin  domeniului public al 

Judeţului Constanţa. 

Iniţiator : Vicepreşedinte : Palaz Claudiu Iorga 

 

 

X 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia:  Buna ziua, dragi colegi! 

 Astăzi pe ordinea de zi avem 22 de proiecte și 5 proiecte pe ordinea 

suplimentară.  Am să o rog pe doamna Belu să facă prezența.  

 

Dna. Belu Mariana: Sunt prezenți 31 de consilieri, ședința este legal   constituită.  

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Ședința este legal constituită. Dau citire ordinii 

suplimentare.  

 - Cine este pentru ordine de zi suplimentară? Abțineri? Împotrivă? 

Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 31 pentru. 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
 - Cine este pentru întreaga ordine de zi? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru, a venit și domnul Zahariuc.  
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Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
1. Proiect de hotărâre  privind revocarea Hotărârii Consiliului Judeţean Constanţa 

nr.42/28.02.2019 şi a Hotărârii Consiliului Judeţean Constanţa nr.43/28.02.2019. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

       

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
2. Proiect de hotărâre  privind aprobarea Protocolului cu S.C.Tracon SRL Brăila în 

vederea integrării infrastructurii deţinute de aceasta în cadrul Sistemului de 

Management Integrat al Deşeurilor în judeţul Constanţa. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

    

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

3. Proiect de hotărâre  privind aprobarea Protocolului cu S.C. Iridex Group 

Salubrizare SRL Costineşti în vederea integrării infrastructurii deţinute de aceasta în 

cadrul Sistemului de Management Integrat al Deşeurilor în judeţul Constanţa. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

       

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
4. Proiect de hotărâre  privind aprobarea proiectului „Venus – Împreună pentru o 

viaţă în siguranţă!”,  a acordului de parteneriat cu Autoritatea Naţională pentru 

Egalitate de Şanse între Femei şi Bărbaţi şi a bugetului acestuia”. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
5. Proiect de hotărâre privind aprobarea demarării de către D.G.A.S.P.C Constanţa 

a procesului de dezinstituţionalizare a copiilor aflaţi în Centrul de Plasament 

Antonio şi asigurarea tranziţiei îngrijirii acestora în comunitate prin Programul 

Operaţional Regional – Axa prioritară 8,  Obiectivul specific  8.3 – „Creşterea 

gradului de acoperire cu servicii sociale”, Operaţiunea C „grup vulnerabil copii”. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 
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Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
6.  Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârilor Consiliului Judeţean Constanţa 

nr.206/2018, nr.207/2018 şi nr. 208/2018 privind proiectul „Reabilitarea energetică 

a clădirilor Centrului de Îngrijire şi Asistenţă Poarta Albă”. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

  

Dl. Țuțuianu Marius Horia:   
7.  Proiect de hotărâre pentru modificarea Anexei nr.2 la HCJC nr.254/03.12.2014 

privind repartizarea spaţiilor cu destinaţia de birouri, precum şi a locuinţelor de 

serviciu din imobilul bloc L4, situat în Municipiul Constanţa, Al. Magnoliei nr.2, 

aprobarea criteriilor de repartizare, a chiriei, precum şi a contractului de închiriere.  

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
8. Proiect de hotărâre privind darea în folosinţă gratuită Inspectoratului Şcolar 

Judeţean Constanţa a Sălii de expoziţie din Pavilionul Expoziţional Constanţa, în 

data de 12 aprilie 2019 pentru desfăşurarea „Târgului Ofertelor Educaţionale”.  

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
9.  Proiect de hotărâre privind darea în folosinţă gratuită Direcţiei Judeţene pentru 

Sport şi Tineret Constanţa a Sălii de expoziţie şi a parcării laterale din Pavilionul 

Expoziţional Constanţa, în perioada 17-19 mai 2019 pentru desfăşurarea primei 

ediţii a Târgului de Oferte Educaţionale pentru Petrecerea Timpului Liber din cadrul 

proiectului „Să Ne Cunoaştem, Educaţie, Sport şi Sponsori”. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

10.  Proiect de hotărâre privind darea în folosinţă gratuită Federaţiei Române de Şah 

a Sălii de expoziţie din Pavilionul Expoziţional Constanţa, în perioada 30 mai – 09 

iunie 2019 pentru desfăşurarea „Campiona-tului European de Şah Şcolar” şi a sălii 
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de ceremonii în data de 2 iunie 2019 pentru desfăşurarea conferinţei internaţionale 

„Educaţie prin Şah”. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
11. Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea structurii organizatorice 

a Spitalului Clinic Judeţean de Urgenţă „Sf.Apostol Andrei” Constanţa. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
12.  Proiect de hotărâre privind acordarea unui ajutor financiar domnului Apetrei 

Ioan pentru minora Apetrei Alexandra-Maria. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
13. Proiect de hotărâre privind acordarea unui ajutor financiar doamnei Răileanu 

Andreea. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
14. Proiect de hotărâre privind acordarea unui ajutor financiar doamnei Cojocaru 

Mădălina. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
15. Proiect de hotărâre privind modificarea HCJ Constanţa 24/30.01.2019 privind 

aprobarea comisiei de organizare şi desfăşurare a evaluării anuale a managerului 

Teatrului de Stat Constanţa pentru anul 2018. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 
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Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
16. Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea Anexei nr.6 din Hotărârea 

Consiliului Judeţean Constanţa nr. 25/2019 privind stabilirea unor tarife, taxe şi taxe 

speciale pentru anul 2019. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
17. Proiect de hotărâre privind aprobarea rezultatului evaluării anuale a 

managementului doamnei Păuleanu Doina, director la Muzeul de Artă Constanţa. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 31 pentru. O abținere. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
18. Proiect de hotărâre privind aprobarea rezultatului evaluării anuale a 

managementului domnului Colesniuc Sorin Marcel, director la Muzeul de Istorie 

Naţională şi Arheologie Constanţa. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 31 pentru. O abținere. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
19. Proiect de hotărâre privind aprobarea rezultatului evaluării anuale a 

managementului domnului Stan Romică, director la Teatrul pentru Copii şi Tineret 

Constanţa „Căluţul de Mare” Constanţa. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 31 pentru. O abținere. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia:  Proiectul nr.20 a fost retras urmând  în viitoare 

ședință, noul manager, să vină cu propunerile.      

 

  

Dl. Țuțuianu Marius Horia:     

21. Proiect de hotărâre privind  aprobarea încheierii unui contract de servicii de 

asistare, consiliere şi reprezentare juridică a Direcţiei de Pază a Judeţului Constanţa 

şi împuternicirea conducerii pentru semnarea acestui contract. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 
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Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia:      

22. Proiect de hotărâre privind aprobarea Acordului de parteneriat dintre Consiliul 

Judeţean Constanţa şi Institutul Naţional de Cercetări Economice „Costin 

C.Kiriţescu” din cadrul Academiei Române pentru organizarea Şcolii de vară 

„Nicholas Georgescu-Roegen”.  

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru.   

 

       

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
23.  Proiect de hotărâre privind numirea unui membru în Consiliul de Administraţie 

al Casei Judeţene de Asigurări de Sănătate Constanţa. 

 

 Noi, prin lege, avem dreptul la un reprezentant în Consiliul de Administraţie 

al Casei Judeţene de Asigurări de Sănătate Constanţa. O să vă rog să faceți propuneri, 

urmând să supunem la vot. Vă ascult, domnule Iordache. 

 

Dl. Iordache Marian: Din partea grupului PNL îl propun pe domnul doctor Marius 

Enescu.  

Dl. Marinescu Ion: Din partea grupului PSD, ALDE și PMP îl propun pe domnul 

Donțu Gheorghe.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Mergem mai departe. Așteptăm rezultatul votului.  

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia:       
24.  Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului Judeţean Constanţa 

nr.126/2018. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

  

Dl. Țuțuianu Marius Horia:     
25. Proiect de hotărâre privind încetarea dreptului de administrare constituit în 

favoarea Muzeului de Istorie Naţională şi Arheologie Constanţa asupra unui bun 

imobil (teren), proprietate publică a Judeţului Constanţa, situat în Oraş Murfatlar, 

judeţul Constanţa. 
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 La acest proiect o să îl las pe domnul Palaz să vă spună câteva cuvinte.  

 După cum știți, la vizita domnului ministru al culturii am discutat de 

posibilitatea, și lucrăm la ora actuală la un proiect de reabilitarea aceea ce se întâmplă 

la Murfatlar, la Biserica de cretă.   

 Vă ascult pe dumneavoastră și după aceea o să vă spună domnul Palaz despre 

ce este vorba.  

Dl. Iordache Marian: Îl las pe inițiator întâi să ne prezinte și după aceea o să am 

un punct de vedere.  

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Înainte să vă spun, nu vreau să fie considerată o sancțiune 

sau ca o neputință din partea muzeului dar, în perioada în care și dumneavoastră, o 

parte dintre dumneavoastră, ați fost consilieri, chiar nu s-a făcut absolut nimic cu 

aceste bisericuțe și este păcat, au o valoare foarte mare.  

 Eu cred că până să ajungem la o reabilitare, pentru că fiind în patrimoniu 

necesită niște aprobări foarte importante și destul de complicate, cred că trebuie 

măcar să dăm posibilitatea să nu mai arate acolo o groapă de gunoi a județului 

Constanța. 

 Este destul de complicat și, atâta timp cât nu s-a făcut nimic de către muzeu, 

mă îndoiesc că în următoarea perioadă se va reuși acest lucru. 

 Am să rog colegul să vă arate căteva imagini de la fața locului și după ce o să 

le vedeți să hotărâți dacă sunteți de acord să retragem temporar, până reușim să 

facem curățenie și să arate civilizat. Comparativ cu acest lucru o să vă arăt ce am 

făcut la Capidava ca să aveți garanția că știm ce avem de făcut acolo. Intră mai întâi, 

te rog mult, pe Bisericuțele de cretă și derulează, să vedeți mizeria care este acolo. 

 Cred că trebuie să începem de undeva. Dacă stăm să: „Stai puținˮ, „Că nu 

vremˮ, nu este nicio chestie politică, nu este nimic. Trebuie, din punctul meu de 

vedere, un sit, ca să poată să fie vizitabil, trebuie să nu îți fie frică că te mușcă șerpii 

sau te îmbolnăvești de boli când intri pe el. De la asta trebuie să pornim. Mai departe, 

cum va fi gestionat, nu este problema mea, nu sunt arheolog, habar nu am, sunt 

convins că muzeul va ști ce să facă.  

 Acelea sunt imaginile care le-au făcut colegii mei la sit. Cred că veți vedea ce 

mizerie cruntă este în acel loc.  

 Eu nu vă cer dumneavoastră azi, decât un vot de încredere și să vă arăt că știu 

ce avem de făcut acolo. Dacă ați terminat de rulat imaginile de la bisericuțe, oricând 

vi le pot pune la dispoziție. Te rog mult de tot să intri la Capidava, în care avem 

imagini comparative cum arăta situl înainte să ne apucăm să facem curățenie și cum 

arată la această dată, după ce am reușit să facem curățenie în acel sit.  

 Asta nu înseamnă că dacă atâta timp Capidava a fost sub proiect european, cel 

care a construit acolo, nu puteam să asigurăm, separat să se lucreze într-un colț iar 

cealaltă bucată să poată fi igienizată, în așa fel încât să poată fi vizitabil.  
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 Îmi permiți să mă uit puțin. Aceasta este înainte, cum arăta Capidava, se vede 

diferența. Uitați cum arăta înainte toată zona asta și uitați cum arată, cum au fost 

blocurile de piatră ale fostului constructor, vorbim acum, uitați cum sunt aliniate, s-

a făcut curățenie, s-a tăiat iarba, s-a aruncat toată mizeria și tot gunoiul. În stânga se 

vede exact cât de mare era bălărăul, cum se spune popular, și uitați în dreapta cum 

arată situl la această dată.  Deci, nu cred că putea intra cineva să viziteze Capidava 

așa. Așa arăta înainte, așa arată acum. Cam asta vrem să facem la bisericuțe. Ce 

vedeți dumneavoastră sunt după intervenția consiliului județean în zonă. Cam asta 

vreau să ne dați dumneavoastră posibilitatea să facem. Este un început. Dacă nu 

începem de nicăieri probabil nu vom ajunge nicăieri să așteptăm să ne cadă ceva din 

cer. Pentru asta a fost proiectul. După ce se va termina această zonă va fi dat înapoi 

muzeului care va putea să gestioneze singur cum crede de cuviință. 

Dl. Iordache Marian: Am solicitat această intervenție. Grupul PNL nu este de acord 

cu acest proiect în forma propusă. Motivația, să zicem că există mai multe motive. 

Un prim motiv ar fi acela că eu cred că domnul Palaz nu s-a bătut suficient în anul 

precedent bugetar să asigurăm resursele financiare pentru muzeu astfel încât să fie 

curățenie în zona aceasta. Ea a fost în administrarea muzeului anul trecut și puteați 

să interveniți să alocăm banii necesari pentru a se face curățenie. Nu este o acuză 

personală, înțeleg că ați avut alte priorități.  

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Și dacă acuma mi-a venit ideea înseamnă că trebuie să 

lăsăm așa? Că nu înțeleg! 

Dl. Iordache Marian: Eu cred că nu este o idee bună. Cea mai bună idee este să 

alocăm, prin buget, bani pentru curățenie iar cei care sunt specialiști în prezervarea 

acestei Bisericuțe de cretă care este într-adevăr un monument foarte important. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Sunt două lucruri diferite, numai puțin, să aveți în cap 

următorul lucru: Situl este gestionat de muzeu, de terenul adiacent nu trebuie să se 

ocupe neaparat muzeul.  

Dl. Iordache Marian: Cât timp acest protocol este valabil, și protocolul este valabil 

și astăzi, trebuie să se ocupe muzeul. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Tocmai pentru asta revoc protocolul parțial să pot să-l 

susțin.  

Dl. Iordache Marian: Nu! Noi credem că este mai simplu astfel. Dacă tot 

administrează acest teren muzeul, să primească resursele necesare și să întrețină zona 

și se va ocupa și de monument. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Deci, dumneavoastră vă dați seama că acolo nu este doar 

de aruncat o sumă și atât?  

Dl. Iordache Marian: Nu vorbim de altceva, decât de a face curățenie. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Pe mine nu mă deranjază, eu vă spun că propunerea pe 

care am făcut-o, aveam garanția că cel putin într-o lună de zile puteam să fac 
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Bisericuțele de cretă să arate cum arată Capidava. Cu propunerea dumneavoastră nu 

știu cum se va reuși. 

Dl.Crușoveanu Marian: Cine coordonează Muzeul de Istorie? 

Dl. Palaz Claudiu Iorga:  Eu mă ocup de această acțiune, aș vrea să mă ocup 

separat, nu are legătură Muzeul de Istorie, acum nu discutăm de coordonare.  

Dl.Crușoveanu Marian: Ei administrează din 2006 acest teren. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga:   De o viață îl administrează și nu au făcut nimic. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Haideți să supunem la vot. Acolo va fi un proiect. 

Lucrăm la proiect. Domnule consilier, este și amenajare, nu este doar de curățenie. 

Ați fost acolo?  

Dl.Crușoveanu Marian:  Am văzut imaginile. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga:   Vi se par că ar fi în regulă? 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Ca și consilier ați putea merge. 

Dl. Măndilă Gheorghe: Știți foarte bine că el nu poate intra în circuitul turistic. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Cum? 

Dl. Măndilă Gheorghe: Nu poate intra în circuitul turistic. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Momentan, nu. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Atunci dumneavoastră la ce vă referiți? Vă referiți la 

bisericuțe? 

Dl. Măndilă Gheorghe: La bisericuțe, da! 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Adică considerați că trebuie să lăsăm mizeria asta? 

Dl. Măndilă Gheorghe: Nu este vorba de ce decidem noi, este vorba de ce decid 

specialiștii, dacă se intră în circuitul turistic. Dacă se intră în circuitul turistic 

chestiunile acelea se distrug. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Nu are legătură cu circuitul turistic. Dumneavoastră nu 

înțelegeți ce vreau eu să fac! 

Dl. Măndilă Gheorghe: Ne-ați arătat de la Capidava. Am înțeles. S-a făcut 

curățenie acolo dar totuși și Capidava a fost un proiect pe fonduri europene unde s-

au investit niște bani. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Domnule consilier, Bisericuța de cretă este în 

conservare. V-am spus că la ora actuală lucrăm la un proiect. Domnul vicepreședinte 

Palaz dorește să amenajeze spațiul ca următorul pas să fie proiectul făcut. 

Dl. Măndilă Gheorghe: Se pune problema că Muzeul nu este capabil să facă 

curățenie. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Am spus că nu are logistica necesară. Nu am spus că dacă 

am luat de la Spital acea clădire de la Policlinica 2, ca să o reabilităm, să reușim să  

demarăm mai repede lucrurile, asta însemnă că domnul Grasa este incapabil? 

Domnul Grasa ne-a asigurat logistica și cu dumnealui coordonăm. Nu interpretați 

lucrurile în acest fel. Adică așa cum am făcut atunci acest lucru și avem sprijinul 
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domnului director, ar fi o prostie să susținem acest lucru referitor la domnul Grasa, 

nu sunt de acord nici să susținem acest lucru de director. Nu mergeți pe acest lucru. 

Dl. Măndilă Gheorghe: Am înțeles! Domnul director Colesniuc, ce părere are? 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Poate să ne spună. Este în sală. Domnule director! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Este vorba de amenajare și de reamenajare. Nu are 

logistica necesară muzeul. Despre asta este vorba. 

Dl.Crușoveanu Marian:  Și noi avem? 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Noi vom semna un contract cu cineva care se pricepe 

la așa ceva. 

Dl. Colesniuc Sorin Marcel: Pot să vă spun și eu. Acolo am avut o doamnă care s-

a pensionat de curând. Nu mai putea să facă curățenie, nu mai putea să facă treabă, 

în locul ei avem un băiat tânăr acum, de 30 de ani. A făcut deja curățenie. Astăzi 

dacă mergem acolo este curat. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Deci, dacă mergem astăzi, nu mai e nimic din ce am văzut 

acolo. 

Dl. Colesniuc Sorin Marcel: Da. Acum. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Nimic din ce am văzut acolo! 

Dl. Colesniuc Sorin Marcel: Nimic! 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Deci astăzi timit să facă poze. 

Dl. Colesniuc Sorin Marcel: La bisericuțe acum este curat. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Deci nu! nu! nu! domnule director, terenul care este 

adiacent sitului. 

Dl. Colesniuc Sorin Marcel: Da, terenul, s-a rezolvat. S-a rezolvat. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Nu e problemă, v-ați asumat acest lucru. 

Dl. Colesniuc Sorin Marcel: Da, da. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Domule director vă asumați curățirea sitului sub demisie!? 

Spuneți?! 

Dl. Colesniuc Sorin Marcel: Păi este curat. Asta v-am spus. L-am curățat. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Nu, v-am întrebat altceva!  

Dl. Colesniuc Sorin Marcel: Să îmi asum? 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Deci, dacă nu este curățenie, nu că a dat cu mătura și a 

tăiat trei cregi. Și dacă gunoaiele pe care le-am prezentat aici nu mai sunt pe teren! 

Dl. Colesniuc Sorin Marcel: Vă asigur, nu mai sunt. Nu mai sunt. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Și dacă mai găsim ceva? 

Dl. Colesniuc Sorin Marcel: Nu mai găsiți. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Supun pe ordinea de zi. Nu o retrag. Supun la vot. Deci, 

dacă este într-adevăr așa cum ați spus dumneavoastră, în ședința următoare, dacă va 

trece, o să revocăm. Dar mă duc personal să verific azi. 

Dl. Bizineche Adrian: Domnule președinte, comisia de cultură să meargă acolo, la 

fața locului. 
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Dl. Palaz Claudiu Iorga: Nu vreau să îl retrag de pe ordinea de zi, să se aibă 

impresia că dacă va merge acolo și va fi aceeași mizerie să fiu acuzat că am lăsat 

lucrurile așa. Haideți să supunem la vot. Va pica proiectul, asta este, însemnă că asta 

ne dorim.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Domnule manager, vă rog frumos ridicați-vă în 

picioare, am garanția dumneavoastră că lucrurile sunt în regulă acolo?  

Dl. Colesniuc Sorin Marcel: Dimineață am vorbit cu angajatul muzeului și mi-a 

spus că a făcut curățenie. Totul este ok acolo. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Domnule manager voi merge personal astăzi să văd 

dacă lucrurile sunt în regulă. Da? 

Dl. Colesniuc Sorin Marcel: Sigur, sigur, mergem împreună. Merg și eu. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Eu din ce am înțeles, domnul vicepreședinte Palaz 

voia să facă și o reamenajare a spațiului. 

Dl. Colesniuc Sorin Marcel: Acolo sunt probleme, domnule președinte, domnule 

vicepreședinte, acolo și pentru acoperiș. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Nu le luați pe acelea în calcul, că nu avem voie să ne 

atingem de sit. 

Dl. Colesniuc Sorin Marcel: Deci nu avem, asta vreau să specific. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Când o să veniți cu un proiect care să fie într-adevăr bun 

pentru a rezolva acel lucru este altceva. Aia e pușcărie curată. 

Dl. Colesniuc Sorin Marcel: Deci, nu avem voie să ne atingem de monument. 

Riscăm dosare penale dacă ne atingem de monument. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Nu am spus asta! 

Dl. Colesniuc Sorin Marcel: Dar în rest, curățenie s-a făcut. De asta vă asigur. 

Dimineață am vorbit cu angajatul muzeului. 

Dl. Niculescu George Sergiu: Deci suntem în situația în care avem de votat un 

proiect în care directorul muzeului ne spune că nu este nevoie de acest proiect. Eu 

asta înțeleg. 

 Deci ați inițiat un proiect de hotărâre, domnule vicepreședinte, prin care ne 

cereți votul pe un proiect de hotărâre și nu v-ați consultat, vă rog frumos să nu mă 

întrerupeți când vorbesc! 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Voi retrage proiectul de pe ordinea de zi! 

Dl. Niculescu George Sergiu: Hai să nu facem circ în ședința de consiliu județean 

și să mă lăsați, vă rog frumos, să imi termin ideea până la capăt, cu tot respectul 

domnule vicepreședinte. 

 Ați inițiat un proiect de hotărâre fără să vă consultați cu conducerea muzeului. 

Veniți și prezentați poze, nu știu când sunt făcute aceste poze, și induceți consiliul 

județean în eroare cu niște poze care nu arată realitatea din fapt. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Mă acuzați de fals? 

Dl. Niculescu George Sergiu: Nu am terminat de vorbit! 
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Dl. Palaz Claudiu Iorga: Mă acuzați de fals? 

Dl. Niculescu George Sergiu: Păi nu am terminat de vorbit! 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Mă acuzați de fals? 

Dl. Niculescu George Sergiu: Păi dacă nu am terminat de vorbit, cum puteți să mă 

întrebați ceva dacă eu nu am terminat de vorbit? 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Mă acuzați de fals? 

Dl. Niculescu George Sergiu: Ați învățat de respectul dialogului? 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Mă acuzați de fals? Ați făcut o afirmație! Mă acuzați de 

fals? Că am folosit imagini false? 

Dl. Niculescu George Sergiu: Domnule vicepreședinte, vă rog frumos să vă 

consultați cu directorul. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Domnule consilier, mă acuzați de fals? Ați făcut o 

afirmație. Este infracțiune! 

Dl. Niculescu George Sergiu: Eu nu vă răspund dumneavoastră la nicio întrebare! 

Ați indus în eroare consiliul județean prin ințierea unui proiect de hotărâre care, 

domnul ne-a spus astăzi, de față cu presa și cu tot consiliul județean, că nu are obiect 

ce vreți să faceți dumneavoastră. Așa că ori trecem la vot ori îl retrageți. Vă 

mulțumesc frumos! 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Deci, vă întreb încă odată, afirmațiile că am folosit 

imagini false vi le mențineți? 

Dl. Niculescu George Sergiu: Nu am spus așa ceva! 

Dl. Crușoveanu Marian: Sunt imagini care nu sunt conforme cu realitatea. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Și asta ce înseamnă? 

Dl. Niculescu George Sergiu: Că nu sunt conforme cu realitatea. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Adică înseamnă niște imagini false! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Haideți, domnilor consilieri, ducem, ședința asta în 

derizoriu. Domnule vicepreședinte, retrageți proiectul? 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Supun la vot! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

  Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 15 pentru. 14 împotrivă. 3 abțineri. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Acum, după ce voi face verificările în cursul zilei de 

astăzi, dacă lucrurile sunt conforme, acest proiect își pierde valabilitatea. Dacă 

lucrurile nu sunt conforme va merge mai departe. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Dacă lucrurile nu sunt conforme, public, am să cer 

demisia directorului dacă lucrurile nu corespund realității. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Doamna Belu? 
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Dna. Belu Mariana: Proiectul nu a trecut. Trebuiau 25 de voturi pentru că este vorba 

de patrimoniu. Nu a trecut proiectul. Trebuiau două treimi.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Deci proiectul nu a trecut. La vremea respectivă, când 

va fi gata proiectul de reabilitare al Bisericii de cretă, vom intra cu un proiect de 

reamenajare, că tot spațiul trebuie reamenajat, nu trebuie doar o simplă curățenie 

acolo, vă dați seama. Și nu are capacitatea muzeul să facă această reamenajare și 

amenajare. Da, bun, proiectul nu a trecut. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Eu propun să se ducă PNL-ul, să ne spună dacă este  în 

regulă cum este acolo. 

Dl. Crușoveanu Marian: Păi ne-a spus directorul, care răspunde, că este în regulă. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Dar nu vreți să vă duceți să verificați personal dacă 

lucrurile sunt în regulă? Și să ieșiți cu o declarație politică că ceea ce ați văzut acolo 

este în regulă! Nu vă supărați, dar nu este mai corect așa? 

 Vă propun celor de la PNL, care ați trântit acest proiect, să vă duceți personal 

și să ieșiți în presă și să spuneți dacă ce ați văzut acolo este în regulă. 

Dl. Iordache Marian: Domnule vicepreședinte, alocați bani și să curețe muzeul! 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Eu v-am spus altceva, domnule consilier, v-am spus să vă 

asumați! Să mergeți acolo și să spuneți: „da domnule, este curat și este în regulăˮ. 

Dl. Crușoveanu Marian: Dar nu este în subordinea consiliului județean. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Vă duceți până acolo să vă asumați? 

  

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

26.  Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării unor bunuri imobile din domeniul 

public al UAT Comuna Băneasa în domeniul public al Judeţului Constanţa, în 

vederea construirii a 4 locuinţe protejate şi a unui Centru de zi. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
27. Proiect de hotărâre pentru modificarea HCJC nr.320/19.10.2018 privind 

încetarea dreptului de administrare al Spitalului Clinic de Urgenţă Sfântul Apostol 

Andrei Constanţa asupra unor bunuri imobile ce aparţin  domeniului public al 

Judeţului Constanţa. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 
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Dl. Țuțuianu Marius Horia: Doamna Belu vă rog frumos să îmi spuneți și mie 

rezultatul votului la proiectul 23. 

Dna. Belu Mariana: Rezultatul votului este 16 pentru, 16 împotrivă, deci nimeni nu 

a ieșit. Este balotaj. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: În următoarea ședință o să mai fac o dată propunerea 

ca să avem și noi un membru în consiliul de administrație la Casa Județeană de 

Asigurări de Sănătate.  

 Vă mulțumesc pentru participare și declar ședința închisă. 

 

 

x 
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